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De Cees

Hollandse Luchten is een burgerplatform voor 
het meten van de leefomgeving in Noord-
Holland. Dit platform startte in 2018 als 
proefproject en ontwikkelde zich in twee jaar 
tot een burgermeetnetwerk met meetgroepen 
op verschillende locaties in Noord-Holland. De 
organisatie is een initiatief van de provincie Noord-
Holland en wordt o.a. gesteund door het RIVM, GGD 
Amsterdam, TNO en WAAG Future lab. 

Hoe schoon is 
onze lucht?
burgerplatform Hollandse luchten 

van de inwoners van Muiderberg. Met name de ligging van 
Muiderberg, aan twee kanten omgeven door drukke snelwegen 
en onder een aanvliegroute voor Schiphol, was aanleiding voor 
de behoefte aan nadere informatie over de leefomgeving. 

Sinds december 2022 worden metingen gedaan van de 
hoeveelheid fijnstofdeeltjes PM 2,5 en NO2 (stikstofdioxide) in 
Muiderberg. Deze deeltjes worden met SODAQ-sensors gemeten 
op drie locaties: de Zuidpolderweg nabij het verkeersknooppunt 
Muiderberg, de Tesselschadelaan nabij KC de Meerstroom en bij 
de voetbalkantine van SC Muiderberg aan de Dijkweg. 
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MILIEU
door JOHN HAUG
 

Sinds 2022 is de gemeente Gooise Meren ook 
betrokken bij dit platform. Het wil burgers 
metingen in hun directe leefomgeving laten 

doen zodat bewoners, overheden, deskundigen 
en het bedrijfsleven kennis kunnen opbouwen 
en discussies voeren om te komen tot een 
verbetering van de fysieke leefomgeving. Het 
burgermeetnetwerk is een aanvulling op de 
kostbare meetstations van het RIVM die landelijk 
metingen doen. De meetstations zijn dun gezaaid. 
Omdat de dichtstbijzijnde meetstations op grote 
afstand staan van Muiderberg is het niet altijd 
mogelijk een juist beeld te krijgen van de lokale 
situatie

Sinds eind 2022 zijn Michiel Koekkoek en 
ondergetekende betrokken bij de meetactiviteiten. 
Aanleiding was de discussie die enige jaren 
geleden binnen de Vereniging werd gevoerd om 
meer te weten te komen over de leefomgeving >> pagina 2

De hoeveelheid NO2 wordt vastgesteld met zogenaamde 
Palmesbuisjes die veelal aan lichtmasten zijn bevestigd op 
diverse plaatsen in Muiderberg. Het is de bedoeling deze 
gegevens in ieder geval een jaar te verzamelen. Ook ligt het 
nog in de bedoeling in de nabije toekomst geluidmetingen 
te doen, aangezien geluidsoverlast ook een belangrijke 

SODAQ-sensor - bron Hollandse Luchten
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COLUMN HARRY MOCK

Splijtzwammen

Muiderberg is menigmaal in rep 
en roer geweest. De dorpelingen 
waren tot op het bot verdeeld 
tijdens de ‘schoolstrijd’ in de 
jaren 1926/1927, uitvoerig 
beschreven op de website 
encyclopediemuiderberg.nl. 
Daarop staat ook hoe 
Muiderbergers zich eind 19de 
eeuw met succes hebben verzet 
tegen het plan de stoomtram 
door te trekken naar de Brink. 
Veel te gevaarlijk, oordeelde 
men. Niet voor niets luidde 
de bijnaam ‘de Gooische 
Moordenaar’. 

Wie herinnert zich niet de 
acties tegen een tweede 
hockeyveld in het Kocherbos 
(bomenkap), tegen de bouw 
van drie flats aan de overkant 
(horizonvervuiling) – ze kwamen 
er wel, maar vallen in het niet bij 
de later gebouwde woontorens 
– of tegen ‘tiny houses’ op het 
strand (afgeserveerd). De bouw 
van de eerste Florisberg met vier 
woonlagen was ook omstreden. 
Geen hoogbouw in Muiderberg! 
Het bejaardenhuis kwam er 
toch. 

Een nieuwe splijtzwam dient 
zich aan: het bestuur van de 
Kerk aan Zee wil achter de 
kerk een losstaande aanbouw 
met doorgang naar de kerk 
maken, aangevuld met een 
ondergrondse bouwlaag. Het 
voornemen is de activiteiten in 
ontmoetingscentrum ‘De Steeg’ 
te zijner tijd naar de aanbouw 
te verplaatsen. Daarna wil 
men de voormalige kerk in de 
Populierenlaan verkopen ten 
behoeve van woningbouw. 

Tegenstanders hebben zich 
verenigd in een Comité 
‘Bescherm de Kerk aan Zee’. 
Zij vrezen dat de natuur wordt 
aangetast, het gebouw iets van 
zijn monumentale, culturele en 
historische waarde verliest en 
de parkeerdruk toeneemt. Ook 
zien zij de ‘unieke’ akoestiek van 
de kerk in geval van afbraak 
van koor en kansel verdwijnen. 
Volgens de kerk is van dit laatste 
helemaal geen sprake. 

Zullen de aanbouw achter 
de kerk (rijksmonument) en 
een bestemmingplanwijziging 
voor de Steeg (gemeentelijk 
monument) de eindstreep 
halen? Ik gun het de kerk van 
harte, maar tegelijkertijd zie ik 
nog veel beren op de weg. Gaat 
Muiderberg weer eens roerige 
tijden beleven? 

‘Ome Piet’ 
een bijzondere man met 
een bijzonder graf

geschiedenis

HISTORIE
door PETER WEGMAN

Wie op de begraafplaats bij de Kerk aan Zee loopt, zal het 
opvallen dat op een van de graven een grote, in brons 
gegoten, hond ligt. Het beeld stelt de bouvier `Floris` 

voor, lange tijd de onafscheidelijke hond van de in 1987 overleden 
Piet de Raadt. ‘Ome’ Piet, zoals hij genoemd werd, was een van de 
meest actieve Muiderbergers sinds mensenheugenis. Je kwam hem 
in zo veel hoedanigheden tegen, dat velen hem als de officieuze 
burgemeester van Muiderberg beschouwden (zijn vader was van 
1904 tot 1937 overigens een ‘echte’ burgemeester, namelijk van de 
toenmalige gemeente Muiden).
 
‘Feestburgemeester’

‘Ome’ Piet was meer dan 
25 jaar voorzitter van de 
Vereniging tot Viering van 
Nationale Feesten. Vanaf 
1952 organiseerde hij met 
zijn team de Koninginne- 
en bevrijdingsfeesten. 
Zo verkreeg hij ook 
nog de bijnaam van 
‘feestburgemeester’. Maar 
Piet de Raadt deed meer 
dan feesten vieren. Hij 
verzorgde de jaarlijkse 4 
mei herdenking op de Brink 
en blies de Echomuur in 
het Echobos nieuw leven 
in. Vele jaren was hij ‘echo-
oproeper’ - een taak die 
nu zijn dochter Claudia 
met een collega vervult - 
en hulpsinterklaas. Bij de 
voetbalclub was hij bekend, 
doordat hij tot op hoge 
leeftijd voetbalwedstrijden 
floot. 

over de Gooische Stoomtram, bijgenaamd de 
‘Gooise Moordenaar’, enkele jaren later gevolgd 
door het initiatief een monumentje met een 
mini-stoomtram voor Het Rechthuis neer te 
zetten (meer hierover is te lezen op de website 
encyclopediemuiderberg.nl). 

Amateur historicus

Ome Piet had gevoel voor tradities en historie. 
Hij schreef diverse boekjes over Muiderberg 
en zijn inwoners. Hij had zelfs een tijdlang 
een rubriek in de Gooi en Eemlander met als 
herkenbare titel ‘Raadtsels’. Voor zijn grote inzet 
kreeg de Muiderbergse ‘allesdoener’ in 1974 een 
koninklijke onderscheiding. Toen hij op 76-jarige 
leeftijd overleed, viel hem nog een andere eer te 
beurt: tijdens de uitvaart lag de Muiderbergse 

vlag op zijn kist. Bouvier Floris zou 
trots op hem zijn geweest. 

Piet de Raadt als jongen in 
het venster van de locomotief 
en Piet de Raadt 
als voetbalscheidsrechter

 

Zijn vader 
was de ‘echte’ 
burgemeester
van Muiden 

factor is voor een gezonde 
leefomgeving. Interessant 
daarbij is ook de informatie 
over geluidsbelasting die de 
gemeente Gooise Meren recent 
beschikbaar stelde. Deze is te 
vinden via de volgende link: 
https://bestuur.gooisemeren.nl/
fileadmin/Beleidsnota_s/Geluid/
geluidsituatie-gemeente-gooise-
meren-2021.pdf.

De data van de verschillende 
meetlocaties zullen worden 
geanalyseerd. Een voorlopige 
analyse met meetgegevens 

over een periode van ongeveer 
drie maanden werd op 14 
maart 2023 gepresenteerd op 
een bijeenkomst in Bussum. 
Daarbij gingen deskundigen 
op dit gebied uitvoerig in op 
de wijze waarop de metingen 
worden gedaan en op juiste 
interpretatie van de data. Ook 
kregen betrokkenen inzage in 
de computermodellen waarmee 
men werkt. Het ligt in de 
bedoeling deze modellen in de 
toekomst ook beschikbaar te 
stellen aan alle geïnteresseerde 
inwoners.

>> vervolg Hoe schoon is onze lucht?

Meer informatie over de 
locaties van de verschillende 
sensors in Gooise Meren en 
de gemeenten Hilversum en 
de BEL (Blaricum/Eemnes 
en Laren) met ‘live’ data van 
meetwaarden vindt u terug op: 
www.hollandse-luchten.org.

Michiel Koekkoek toont de 
locatie van de SODAQ-sensor 
aan zijn huis
fotostudio Kastermans/Danielle 
van Coevorden

Een actieve organisator

In 1963 begon Piet de Raadt, 
geholpen door zijn zoons, met 
het verlichten van de kerstboom 
op de Brink, bedoeld als een 
verrassing voor de kerkgangers. 
In 1977 organiseerde hij 
een tentoonstelling over 
Floris V, de bij Muiderberg 
vermoorde graaf (hij wist 
zelfs een wassenbeeld van 
hem te regelen). Ook kwam 
er in 1981 een tentoonstelling 
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Verbouwingsplannen 
Kerk aan Zee

door HENK VAN DER VEEN
Protestantse kerkgemeenschap 

De Kerk aan Zee is het 
oudste monument 
in Muiderberg. Het 

kerkgebouw werd bijna 
zevenhonderd jaar geleden 
gesticht en heeft talloze 
stormen en verschillende 
branden overleefd. Zoals 
overal in Nederland, wordt de 
gemeenschap die op zondag 
de kerkdienst bijwoont kleiner. 
Het kerkbestuur liep daarom 
al jaren rond met plannen voor 
een bouwkundige aanpassing 
die het gebouw beter geschikt 
moet maken voor culturele 
evenementen. Op 22 februari 
presenteerde het bestuur de 
plannen voor de aanbouw. 

Multifunctioneel gebruik 
voor behoud

Het kerkgebouw is eigendom 
van de protestantse gemeente 
Muiderberg, de toren behoort 
toe aan de gemeente Gooise 
Meren. De laatste jaren wordt 
het monumentale kerkgebouw 
steeds vaker ingezet voor 
andere doelen dan de 
eredienst. Maar voor dergelijke 
doeleinden is de ruimte niet zo 
geschikt. De mogelijkheden zijn 
beperkt. In de toren bevindt 
zich bijvoorbeeld maar één heel 
simpel toilet. Er is geen keuken 
en kleedruimte moet worden 
geïmproviseerd. Niet bepaald 
een riante voorziening voor een 
breder publiek. Bovendien mag 
een monument niet zo maar 
worden verbouwd. Daarvoor 
zijn allerlei vergunningen en 
procedures nodig. Het heeft 
enige tijd gekost de plannen uit 
te werken maar die liggen nu 
klaar voor beoordeling. 
Tijdens de presentatie in de 
kerk kwamen vele aspecten aan 
de orde. De bedoeling is achter 
de kerk een aanbouw te maken 
om het gebouw bruikbaar 
te maken voor verschillende 
soorten bijeenkomsten. Als 
onderdeel van de plannen zal 
het Ontmoetingscentrum De 
Steeg aan de Populierenlaan 
worden verkocht. 

Ontwerp aanbouw met 
opzet contrasterend

De nieuwe aanbouw 
is ontworpen in ‘niet 
historiserende’ stijl. Dat wil 
zeggen dat architect Hans 
van Heeswijk duidelijk 
zichtbaar maakt dat de 
aanbouw van latere datum 
is dan het hoofdgebouw. De 
aanbouw staat recht achter 

het oorspronkelijke gebouw 
en is door een glazen gang 
verbonden met de kerk. 
De aanbouw is nauwelijks 
zichtbaar als je voor de toren 
staat. Uiteraard wordt rekening 
gehouden met de graven en de 
natuurwaarden.

Twee etages

De aanbouw telt een begane 
grond en een souterrain. Op 
de begane grond komt een 
vergaderruimte, het invaliden 
toilet, de keuken en de 
garderobe. In het souterrain 
de overige toiletten, een 
kleed- en een opbergruimte. 
Deze ingreep maakt allerlei 
bijeenkomsten mogelijk. 
Condoleance na een uitvaart, 
een feestelijke bijeenkomst na 
een huwelijksvoltrekking of 
lezingen in het kader van een 
festival als Kunst aan Zee. 

Inzet bij gebruik

Het bestuur voorziet vooral 
een regelmatiger gebruik 
van de faciliteit zonder 
dat sprake zal zijn van een 
toename van de parkeerdruk. 
Ook wordt benadrukt dat 
het er geen sprake is van 
concurrentie met bestaande 
horecavoorzieningen.

een functionele aanbouw 

Twee visies op de toekomst van 
de Kerk aan Zee. De protestantse 

kerkgemeenschap presenteerde 
twee maanden geleden plannen 
voor een verbouwing. Een groep 

burgers zet vraagtekens bij die 
plannen. De discussie kan beginnen

door THIJN WESTERMANN en FRITS VLAANDEREN 
Comité Bescherm Kerk aan Zee

Geruchten over plannen 
voor een aanbouw bij de 
kerk circuleerden al enige 

tijd. Eind mei vorig jaar nam een 
groep inwoners contact op met 
de initiatiefnemers binnen de 
kerkenraad om meer te horen over 
de bouwplannen. Er vonden drie 
gesprekken plaats. Twee brieven 
werden door deze groep aan de 
kerk verstuurd en de gemeente 
werd op de hoogte gebracht van 
de bezorgdheid over de plannen.

Zorgpunten

Nu de plannen zijn gepresenteerd, 
willen wij graag een paar 
van onze bezorgdheden hier 
benoemen. Het gaat wat ons 
betreft om o.a. onder andere de 
volgende punten:
• De unieke authentieke situatie van 

het 7 eeuwen oude vrijstaande 
kerkje op de stuwwal wordt 
aangetast. 

• Het perceel en de omgeving ligt in 
NNN gebied (Nederlands Natuur 
Netwerk met hoge bescherming).

• In het oudste, begin 14e eeuwse 
gedeelte van de kerk wordt een gat 
gebroken.   

• Het plan is strijdig met 
bestemmingsplan en 
Rijksmonument status.

• Mogelijk rustverstorende nieuwe 
functies conflicterend met 
begraafplaats en kerk.

• Het in gebruik zijnde kerkje OC 
De Steeg, gemeentelijk monument 
met maatschappelijke bestemming, 
wordt opgeofferd en verkocht (met 
mogelijk een woonbestemming). 

• Wij zijn bang voor toename van 
(commercieel?) gebruik om de 
kosten (beraamd op ongeveer € 
1 miljoen) te dekken, hetgeen 
voor extra parkeerdruk en 

verkeersintensiviteit kan zorgen. 
Bij een dergelijk grote aanbouw 
met maatschappelijke functie hoort 
een parkeergelegenheid van 48 
auto’s, daar is hier geen plek voor 
waardoor de parkeerproblemen 
rond en op de zeedijk vaker gaan 

plaatsvinden
Onze overwegingen over de 
consequenties van een gebouw 
van ongeveer 200 m2 (140 
boven en rond 60 ondergronds) 
hebben wij al eerder aan de 
kerkenraad kenbaar gemaakt 
in een poging tot overleg te 
komen. Helaas houdt de kerk 
vast aan dit ene ingrijpende 
plan.

Andere oplossingen

Ontkerkelijking is een 
maatschappelijk probleem 
waarvoor een oplossing 
gezocht moet worden. Er zijn 
alternatieven mogelijk om de 
ruimte geschikter te maken als 
concertzaal en expositieruimte, 
voor uitvaarten en andere 
kerkelijke vieringen. Zo zou 
de oplossing bij de Kerk aan 
Zee kunnen bestaan uit goede 
toiletvoorziening en kleine 
keuken, dat komt dan neer op 
een fractie van het geraamde 
bedrag en daarmee zal de 
impact op kerk en omgeving 
veel kleiner zijn.

Ook wij houden van de Kerk 
aan Zee en wij waarderen 
de kerkenraad voor het 
eeuwenlang in stand houden 
van dit prachtige gebouw, 
maar wij denken dat de tijd 
rijp is voor een kerkenvisie, 
opgesteld door kerk, gemeente 
en inwoners. Dit voordat er 
ad hoc beslissingen worden 
genomen die deze plek 
onherstelbaar aantasten. Er 
zijn namelijk ook minder 
ingrijpende oplossingen voor 
een momenteel niet afdoende 
toilet en keukenfaciliteit.

Wij zullen de ontwikkelingen 
nauwlettend volgen en zijn 
natuurlijk bereid mee te denken 
over alternatieven.

Wij wensen alle betrokkenen en 
ons dorp een mooie oplossing!

Schaalmodel aanbouw Kerk aan Zee gepresenteerd op 
informatiebijeenkomst 22 februari - foto StrijbosDesign

Parkeren tijdens Concert aan Zee op 23 april - foto Gerard J Boer

De plek 
wordt 
onherstel-
baar 
aangetast
Comité Bescherm 
Kerk aan Zee

Kerk heeft 
niet bepaald 
een riante 
voorziening 
voor een 
breder 
publiek
Protestantse 
kerkgemeenschap
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Wethouder Bellaart heeft een lange lijst 
met taken en lidmaatschappen in allerlei 
overlegorganen. Natuur, milieu en water 
zijn thema’s die hem bezighouden. En 
ruimtelijke ordening. Sinds 1 januari 
van dit jaar heeft hij er nog een taak bij: 
wijkwethouder in vier gebieden, waaronder 
Muiderberg. De functie is een paar jaar 
geleden ingesteld om allerlei zaken op 
wijkniveau te kunnen afstemmen. 

bron Gooise Meren/Studio Kastermans

Dorpspraat editie 10! De tiende keer. Een moment om even 
bij stil te staan. 
Overigens is dit nummer niet alleen bijzonder vanwege dit 
jubileum, maar ook omdat we afscheid nemen van een paar 
zeer gewaardeerde collega’s. Zij stonden aan de wieg van 
deze krant van en voor de bewoners van Muiderberg. 

bij de 10de editie

Een woord 
van dank …

VAN DE REDACTIE

De eerste editie van Dorpspraat verscheen in december 
2018 onder leiding van Miranda Melger. Daarna nam 
Fred Kollen het stokje van haar over. Op een heel 

eigen, methodische en vooral prettige manier. Bij een grote 
juridische uitgeverij leerde hij hoe je een publicatie van begin 
tot eind moet plannen. Fred slaagde erin een team om zich 
heen te bouwen dat Muiderberg smoel heeft gegeven. De 
Dorpsraad mag trots zijn op een blad dat twee keer per jaar 
informatie, nieuwtjes en beelden biedt over ons mooie dorp. 
Niet alleen de hoofdredactie, ook de advertentie-acquisitie 
nam hij voor zijn rekening.

Met Fred vormde 
Vera Reijnders als 
eindredacteur de kern 
waarom Dorpspraat 
de afgelopen jaren 
heeft gedraaid. Alleen 
ingewijden weten 
hoeveel werk het 
is om een blad te 
maken. Nauwkeurig 
werden inhoud en 
beeldredactie op 
elkaar afgestemd. 

Twee andere 
medewerkers 
hebben hun 
afscheid 
aangekondigd. 
Rob van Dijk hield 
ons in zijn column 
van de 
Muiderbergbrug 
regelmatig een 
spiegel voor. 
Meermaals 
bepleitte hij een 
daadwerkelijke inzet voor 
de gemeenschap waarvan 
hij - en wij - deel uitmaken. 
Koop bij de plaatselijke 
middenstand en doe mee. 
Help het kleine groepje dat altijd 
de motor vormt. 

Barbara Mounier leverde 
columns waarin de verbazing 
over de kwaliteit van haar 
en onze woonomgeving 
centraal stond. Ze beschreef 
verschillende aspecten van 
het leven in een groene oase 
in de overvolle Randstad. 

Dank, heel veel dank, voor 
jullie inzet, energie en 
bijdragen!

En nu we toch bezig 
zijn, een welgemeend 
woord van dank voor 
alle adverteerders 
en anderen die in de 
afgelopen jaren op 
verschillende manieren 
hun vertrouwen in deze 
publicatie hebben laten 
blijken. 

INTERVIEw
door HUGO LANDHEER

In de paar maanden dat hij als 
wijkwethouder van Muiderberg actief 
is, heeft hij verschillende bezoeken 

afgelegd en veel mensen ontmoet. Hij 
heeft inmiddels een goede indruk 
van het dorp. ‘Muiderberg is een 
karaktervolle, coherente gemeen-
schap’, zegt hij aan het begin van ons 
gesprek.
 
Integraal Kindcentrum
We pakken een onderwerp bij 
de kop dat op dit moment hoog 
op de politieke agenda staat: de 
bouw van het nieuwe IKC en 
de herbestemming van de twee 
bestaande scholen. Vooral naar de 
plannen voor de herbestemming van de 
vrijkomende grond wordt reikhalzend 
uitgekeken. ‘Wij streven naar een 
oplossing die past in de omgeving’, zegt 
Bellaart. Op dit moment kan hij niet veel 
meer zeggen omdat veel stukken nog 
moeten worden behandeld in de raad. 
Hij hoopt binnenkort meer duidelijkheid 
te kunnen geven. ‘Omwonenden en 
belanghebbenden worden zoveel 
mogelijk betrokken bij de uitwerking’. 

woningen en voorzieningen
De vraag naar woonruimte is enorm 
in het Gooi. Het gaat dan vooral om 
betaalbare, (klein)stedelijke woonruimte 
voor jongeren en ouderen vlakbij 
voorzieningen als scholen, winkels en 
sportaccommodaties. Verder is behoefte 
aan levensloopbestendige woningen. 
Ga er maar aanstaan in een dorp als 
Muiderberg! 
Bellaart: ‘Voor heel veel mensen is het 
moeilijk te accepteren dat hun kinderen 
geen huis in de buurt kunnen vinden. 
Dus proberen we zoveel mogelijk 
samen te werken met de corporaties. 
In onderling overleg worden afspraken 
gemaakt over de prestaties’. 

warmtenet en 
hoogspanningslijnen
‘De gemeenteraad heeft zijn nek 
uitgestoken met het besluit tot de aanleg 
van een warmtenet in Muiderberg’, 
zegt hij. ‘Het is een spraakmakend 
project, maar het ligt nu even stil. We 
hebben veel geleerd van de eerste fase 
in de Eikenlaan. Inmiddels wordt hard 
doorgewerkt aan het ontwerp van 
verschillende aspecten. De financiering 
blijft natuurlijk heel belangrijk’. 
Een andere ontwikkeling is de 
verdubbeling van de energie-
infrastructuur, het hoogspanningsnet, die 
in de regio wordt voorbereid. Dat kan 

In gesprek met wijkwethouder 
Hugo Bellaart
de wijkwethouder van Gooise Meren

ook Muiderberg raken. Bellaart 
zit nadrukkelijk aan tafel vanuit 
zijn verantwoordelijkheid voor 
ruimtelijke ordening met collega-
wethouders uit andere gemeenten 
en met gedeputeerden van 
Noord-Holland en Flevoland. De 
voorgestelde tracés – waaronder 
één in de buurt van Muiderberg – 
zijn voorlopig niet meer dan een 
inventarisatie. Van voorkeurtracés 
is geen sprake. Ook al is de 
behoefte aan uitbreiding van 
het hoogspanningsnet groot, de 
gemeente wil inspraak in het 
uiteindelijke tracébesluit. 

Opties beperkt
Bij alle onderwerpen blijkt dat 
de ligging van Muiderberg 
en Gooise Meren tussen de 
metropoolregio Amsterdam en 
Almere de opties beperkt. Dat 
feit heeft allerlei gevolgen voor 
een kleine gemeenschap als 
Muiderberg. Zoals in 2020 in 
een artikel in Dorpspraat 4 werd 
gesteld, wordt de toekomst van 
Muiderberg voor een deel bepaald 
door krachten buiten ons dorp. 
Deze wijkwethouder zit toevallig 
gelukkig aan veel bestuurlijke 
tafels: bij de Metropoolregio 
Amsterdam (MRA), de Regio 
Gooi en Vechtstreek, het Goois 
Natuurreservaat en bij de 
Omgevingsdienst. En als je aan 
tafel zit, sta je nu op het menu. 

Een dorpsraad met een duidelijke 
omgevingsvisie is onmisbaar. 
Bellaart knikt. ‘Voor Muiderberg 
is de Dorpsraad nu belangrijker 
dan ooit’. 

‘Niet 
alles 
kan’

Aanleg 
warmte-
net ligt 
even stil
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nog steeds geen opluchting  
COLUMN
JANNEKE VAN DER HORST

Oh jee het OV

Ik heb sinds mijn puberteit een 
weerzin tegen het reizen per 
bus. Ik groeide op in Blaricum 
waar op een kwartier lopen een 
bus vertrok. Twee keer per uur. 
Die bus deed bijna een half uur 
over acht kilometer. ‘Doorrijden, 
doorrijden,’ dacht ik bij elke 
bushalte waar niemand stond 
en niemand wilde uitstappen. 
Maar de bus stopte altijd. Het 
was die ondraaglijke traagheid 
van het streekvervoer waar je 
als je jong bent en nog alle tijd 
hebt, juist totaal geen geduld 
voor hebt. Toen ik in Amsterdam 
woonde, duurde de reis met 
het openbaar vervoer naar mijn 
oma in Boxtel (101 km) even 
lang als naar mijn ouders in 
Blaricum (30 km). 

Die weerzin tegen bussen is 
gebleven. Niet alleen word je 
misselijk als je leest in de bus, 
je wordt ook misselijk als je niet 
leest in de bus. Daarbij brengt 
de bus je waar je eigenlijk 
niet moet zijn. Naar station 
Hilversum bijvoorbeeld terwijl 
je toch echt naar Amsterdam 
wilde. 

Met jaloezie keek ik in mijn 
puberteit naar plaatjes van 
de Gooische Stoomtram. Ik 
fantaseerde toen en nu nog 
steeds over een metrolijn van 
Amsterdam naar het Gooi. In je 
dorp opstappen en even later in 
Amsterdam uitstappen zonder 
je te bekommeren om files, 
parkeerplekken of uitstoot en 
vooral niet om het aantal glazen 
dat je mag drinken.
Maar een treinstation mag ook 
en lijkt makkelijker uitvoerbaar. 
Want in Muiderberg ligt 
natuurlijk al een spoor en er rijdt 
natuurlijk al een trein. Maar hij 
stopt er nooit. 

Tijdens een actie voor beter 
OV in Nederhorst den Berg 
noemden actievoerders hun 
dorp ‘een vergeten dorp’. Niet 
alleen ver weg in de provincie 
maar ook rond Amsterdam 
zijn er veel vergeten dorpen. 
Deels terecht: er gebeurt weinig 
onvergetelijks. Maar je gunt 
de inwoners de mogelijkheid 
met meer gemak even aan hun 
dorpen te kunnen ontsnappen. 
Ik hoorde ooit het verhaal over 
een jonge vrouw die met het OV 
een boodschap ging halen in de 
stad vanuit haar vergeten dorp. 
De reis heen en terug duurde zo 
lang dat ze bij terugkomst direct 
een kamer in het verzorgingshuis 
kon betrekken. 

Op 2 februari organiseerde de Omgevingsdienst Noordzee 
Kanaal Gebied (NZKG) een informatiebijeenkomst in de Rijver 
om inwoners met klachten over stankoverlast door Den Ouden 
Groenrecycling over de huidige en toekomstige situatie meer 
duidelijkheid te verschaffen. De avond werd door ongeveer 
vijfentwintig klagers bezocht. Daarnaast waren enige leden van 
de gemeenteraad en de nieuwe wijkwethouder aanwezig. 
Een kort verslag.

MILIEU
door JOHN HAUG

De NZKG is een 
controlerende 
en handhavende 

organisatie die moet toezien op 
de naleving van de regels die 
in de milieuvergunning van 
Den Ouden Groenrecycling zijn 
opgenomen. De NZKG wordt 
aangestuurd door de provincie 
Noord-Holland, formeel de 
vergunningverlener. 

Een nieuwe 
milieuvergunning 
Op dit moment werkt Den 
Ouden Groenrecycling nog met 
een oudere, al langer bestaande 
milieuvergunning die niet 
meer geheel voldoet aan de regels die de EU stelt. Enige jaren 
geleden werd een nieuwe milieuvergunning opgesteld met daarin 
zogenaamde ‘maatwerkvoorschriften’ die specifiek voor dit bedrijf 
gelden. In november 2020 startte Den Ouden Groenrecycling een 
procedure tegen de verscherpte regels en kreeg op enkele punten 
gelijk. De nieuwe milieuvergunning moest zodoende terug naar 
de ‘tekentafel’ en wordt in juni 2023 opnieuw ingediend. 

Handhaving 
De handhaving bij stankoverlast gebeurt op basis van ingediende 
klachten. Bij klachten probeert de NZKG zo snel mogelijk 
aanwezig te zijn om vast te stellen of sprake is van overtreding 
van de voorschriften. Omdat de locatie in Muiderberg nogal ver is 
verwijderd van het hoofdkantoor lukt dat niet altijd. Daarom heeft 

Betere controle bij 
stankoverlast

de Omgevingsdienst nu afgesproken dit proces sneller te laten 
verlopen. Wanneer de inspecteur niet snel ter plaatse kan zijn, is 
het mogelijk een inspecteur van de Omgevingsdienst Flevoland 
Gooi & Vechtstreek in te zetten. Verder vonden vele klagers het 
ingewikkeld een klacht in te dienen het hun mobiele telefoon. De 
Omgevingsdienst bekijkt nog of en hoe de procedure eenvoudiger 
kan verlopen. 

Meer informatie
Het uitgebreidere verslag van de bijeenkomst en de getoonde 
PPT-presentaties vindt u terug op https://www.dorpsraadmuiderberg.
nl/algemeen/beknopt-verslag-over-de-informatiebijeenkomst-van-de-
omgevingsdienst-van-de-vereniging-dorpsraad-muiderberg

Wanneer komen de 
zomergasten? 

MILIEU
door THIJN WESTERMAN en 
HUGO LANDHEER

Deze zwaluwentil staat sinds een 
paar weken aan de Bliekwijk. De 
stichting Groen Muiderberg kon 

hem plaatsen dankzij een bijdrage van 
Landschap Noord Holland en met hulp van 
onze wijkadviseur Annemarie van Embden. 

Kunstmatige nestgelegenheid voor 
huiszwaluwen, in de vorm van 
huiszwaluwtillen, begint langzaam maar 
zeker meer geaccepteerd te worden. Dat is 
ook hard nodig. Het aantal huiszwaluwen 
in ons land nam snel af maar groeit 
inmiddels geleidelijk. 
Onze zomergasten broeden meestal in de 
buurt van de plek waar ze geboren zijn. Ze 
bouwen hun nesten van modder. Ze zoeken 
hun voedsel boven water, weilanden of 
open plekken. Een zwaluwechtpaar met 
jongen eet wel 9000 muggen er dag!

Hopelijk vinden de huiszwaluwen dit een 
goede plek!
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INTERVIEw
door HUGO LANDHEER

Dit voorjaar ging de 
natuurdocumentaire Onder het 
Maaiveld in première. Hij werd 
gemaakt door regisseur Mark 
Verkerk uit Muiderberg. De 

film biedt een spectaculaire verkenning van de 
wereld onder onze voeten. De documentaire 
werd bekroond op Het Nederlands Film Festival 
met een Kristallen Film Award en is inmiddels 
door meer dan veertigduizend bezoekers 
bekeken. Testscenes van een kortere ‘junior’ 
versie werden vertoond op drie basisscholen, 
waaronder groep 7/8 van KC de Meerstroom 
(hier met Mark op de foto). De juniorversie 
ging op 19 april in première en draait in zestig 
bioscopen. 

Mark Verkerk heeft een inmiddels 
imposant oeuvre op zijn naam. Hij 
maakte onder andere de documentaires De 
Nieuwe Wildernis over de Oostvaardersplassen 

Gezonde grond onder 
onze voeten

en De Wilde Stad over de onverwacht 
veelzijdige natuur in Amsterdam. ‘Mijn 
drijfveer is dingen zichtbaar maken die niet 
meteen duidelijk, maar wel belangrijk zijn’, 
legde hij onlangs uit, tijdens een drukbezochte 
voorstelling in Studio Muiderberg. Hij begon 
zijn loopbaan als cameraman en werkte twaalf 
jaar in Australië. Inmiddels is hij regisseur en 
woont in Muiderberg. 

Het idee voor een documentaire over de 
grotendeels onzichtbare wereld onder 
onze voeten stond al langer op zijn verlanglijst 
maar kwam om verschillende redenen niet 
van de grond. ‘Vooral omdat het zo lastig is 
de kleine diertjes en processen goed in beeld 
te brengen’, zegt Mark. Een paar jaar geleden 
kwam zijn kans. De IUCN, een internationaal 
samenwerkingsverband dat zich bezighoudt 
met natuurbehoud en het duurzaam beheer 
van natuurlijke hulpbronnen, vroeg hem een 
voorstel te doen voor een film. Dat deed hij 
en zijn voorstel werd geaccepteerd. Een team 
van enige tientallen medewerkers werkte 

het idee daarna uit. Vooral 
het baanbrekende werk van 
macrofotograaf Wim van 
Egmond uit Delft die manieren 
ontwikkelde om ingewikkelde 
processen zichtbaar te maken 
door middel van ‘time lapse’ 
opnamen, speelde een grote rol. 

Zo ontstond Onder het 
Maaiveld, een film die 
zichtbaar maakt dat een vitale 
bodem met een rijk bodemleven 
grote maatschappelijke en 
economische meerwaarde 
heeft. Om deze meerwaarde 
inzichtelijk te maken, wordt 
gewerkt aan de ontwikkeling 
van een waarderingssysteem 
voor de toestand van de 
bodem, vergelijkbaar met het 
Energielabel voor woningen. 
Dit systeem moet mensen 
aanzetten de bodem beter 
te gaan beheren. Via een 
dashboard kun je eenvoudig 
een locatie selecteren. Hier 
kun je vervolgens zien welke 
gegevens bekend zijn van deze 
plek. Op de website onder-
het-maaiveld.nl is veel meer 
informatie te vinden. 

Mark is blij met 
alle resultaten. ‘Een 
gezonde bodem is net 
zo belangrijk als schone 
lucht en betrouwbaar 
drinkwater’.

In Dorpspraat van november 2022 berichtte 
ik u over bovengenoemde verbinding. 
Inmiddels is op 10 maart j.l. het concept Notitie 

Reikwijdte en Detailniveau (NRD) gepubliceerd. 
Daarin worden vijf alternatieven geschetst, die 
nader onderzocht gaan worden. Vier van deze 
alternatieven lopen langs Muiden en Muiderberg. 
Pas in de Flevopolder splitsen de tracés zich. Een 
vijfde mogelijkheid is een verbinding die bij de 
centrale in Diemen direct het IJmeer opgaat en 
langs de kust van Flevoland loopt. Hoewel de 
landsadvocaat al heeft aangegeven dat dit laatste 
alternatief weinig kansrijk is omdat het praktisch 
volledig door zgn. Natura 2000 gebied loopt, 
wordt het toch onderzocht omdat bij de andere 
alternatieven de knelpunten zo groot zouden 
kunnen zijn dat ze niet te realiseren zijn.
In de notitie worden kaartjes weergegeven met 
zogenaamde onderzoeksrichtingen. 

Op het kaartje van Muiderberg zijn dat de 
donkerblauwe pijlen. Met uitzondering van de pijl 
door de Noordpolder lopen alle andere pijlen ten 
zuiden van de bestaande 380 kV verbinding die in 
rood wordt weergegeven. Dit ziet er in principe 
geruststellend uit want een verbinding die over 

Extra hoogspanningsverbinding 
langs Muiderberg? (2)MILIEU

door MICHIEL KOEKKOEK

Filmploeg aan het werk - bron Miriam Brunke Fotografie

bekroonde documentaire van een muiderberger

bron EMI Films - aanpassing Gerard J Boer

10
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MILIEU
door MERLIJN FOCK-KOLDENHOF

wat brengt wattnu op dit moment?

Samen aan 
de slag met 

verduurzaming

het dus meteen geld op om 
aan de slag te gaan met isolatie 
van de woning. Er werden veel 
concrete bespaartips gedeeld en 
gedemonstreerd. 

Straatacties

De straatacties vormen ook 
een belangrijk onderdeel 

van het Wattnu jaarprogramma. 
Hierbij maakt een energiecoach 
eerst een warmtescan van 
de huizen in de hele straat. 
Op zo’n warmtescan is 
heel goed zichtbaar welke 
onderdelen in een huis beter 
geïsoleerd kunnen worden. 
Er volgt een gezamenlijke 
aanbieding van bijvoorbeeld 
spouwmuurisolatie. Dit is een 
stuk goedkoper dan wanneer 

ieder huis voor zich daarmee 
aan de slag gaat. De eerste 
straten staan inmiddels in de 
startblokken om samen te gaan 
verduurzamen. Bijvoorbeeld de 
Pieter de Hooghlaan en het Van 
der Helstpark. 

Warmtenet Ready

Achter de schermen wordt 
hard gewerkt aan de 

subsidieaanvraag voor een 
eigen Warmtenet Muiderberg. 
Tot die tijd moeten we in 
elk geval zorgen dat we 
‘Warmtenet Ready’ zijn. Welke 
oplossing er ook komt, isolatie 
is altijd een goed begin. En 
zorgt meteen voor lagere 
energiekosten.

Er zijn regelmatig 
bijeenkomsten met voorlichting 
en informatie hoe die 
energiekosten te verlagen. Denk 
aan HR+ glas, spouwmuur-, 
vloer-, of dakisolatie. Als 
je daar nu mee aan de slag 
gaat, ben je op tijd ‘2023 
winterklaar’ en bespaar je 
energie en geld in koudere 
maanden. Spouwmuurisolatie 
zorgt bijvoorbeeld voor 25% 
besparing op je gasverbruik.

Aanmelden voor een van deze 
bijeenkomsten, of voor een 
straatactie of een bezoek van 
een energiecoach kan via 
www.wattnu.org.

Energiecoaches

De energiecoaches van Wattnu hebben het druk. Ze houden 
veel energie adviesgesprekken bij mensen thuis. Zij geven 

nuttige tips en helpen met klussen en materialen. Energiecoach 
Bert Hensbergen vertelt: ‘Je merkt dat bewoners enthousiast zijn 
als we ze komen helpen. Het is fijn de eerste stappen bij verduur-
zaming samen te zetten en de eerste inzichten op te doen’. 

Bijeenkomsten

Wattnu organiseert dit jaar verschillende bijeenkomsten in het 
gebouw van de voormalige Oranje Nassau school. Begin 

dit jaar was er de Energie Bespaar Bijeenkomst. Zo’n vijfentwintig 
aanwezigen luisterden aandachtig naar de inzichten en suggesties 
van Liselotte van der Burgt en Marc Diks van Wattnu. Eén van 
deze inzichten maakte meteen indruk: 75% van het gasverbruik 
gaat naar de verwarming van het huis. Met de hoge gasprijs levert 

Warmtescan van een 
goed geïsoleerd huis, 
de voordeur lekt de 
meeste warmte

Een 
gezamenlijke 
aanbieding 
voor 
spouwmuur-
isolatie 
maakt het 
invidueel 
een stuk 
goedkoper

Extra hoogspanningsverbinding 
langs Muiderberg? (2)

De reactie van TenneT op onze 
aanbeveling was de volgende: 
‘Het doorkruisen van het IJmeer 
over langere afstand (alternatief 
Noordpolder) is waarschijnlijk 
onvergunbaar vanuit 
natuurwetgeving. In het NRD 
wordt echter voorgesteld om nader 
te onderzoeken of en in welke vorm 
een alternatief over langere afstand 
door het IJmeer toch mogelijk 
is. Mocht dit mogelijk zijn, dan 
gaan we het door u voorgestelde 
alternatief nader onderzoeken’.
De Dorpsraad heeft een 
zienswijze ingediend tegen 
dit concept NRD waarin 
het alternatief door de 
Noordpolder wordt ontraden.

In de editie van november 2023 
berichten wij u verder.

het Buurtschap Hakkelaarsbrug 
en over de buitenste rand van 
Buitendijken loopt, is niet 
ingetekend. TenneT werkt 
echter aan een nadere invulling 
van deze oplossingsrichtingen 
in ‘corridors’. Dit zijn banen 
op de kaart van honderd tot 
tweehonderd meter breed. 
Deze invulling is in de zomer 
klaar. Pas dan is duidelijk waar 
daadwerkelijk onderzocht gaat 
worden. 

In de reactie naar TenneT 
in oktober 2022 heeft de 
Dorpsraad drie alternatieven 
aanbevolen. Één van deze 
alternatieven was een tracé 
door de Noordpolder. 
Tijdens de openbare 
bestuursvergadering van 
november 2022 hebben 
diverse aanwezige leden 
bezwaar gemaakt tegen de 
aanbeveling van dit alternatief. 
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foto John Haug

MILIEU
door RIK SYBESMA, ELLA VAN DONGEN, 
LEON IMANDT en THIJN WESTERMANN

Sinds kort staan er een heleboel bomen 
achter de P&R aan de IJsselmeerweg. 
Tijdens een feestelijke bijeenkomst 

op 1 maart plantten wethouder Barbara 
Boudewijnse, wijkcoach Annemarie van 
Embden, een flink aantal medewerkers van de 
gemeente en een aantal betrokken inwoners 
de eerste berken en lindes van deze tweede 
aanplant. Nu het bomenplan eindelijk vorm 
krijgt, leek het ons een leuk moment te melden 
welke soorten er allemaal bij zijn gekomen.

Een feest voor de biodiversiteit

Op het voormalige grasland staan als grotere 
bomen berken, iepen en winter- en zomerlindes. 
Ook zijn er kleinere bomen en struiken geplant 
als sleedoorn, rode kornoelje, lijsterbes, wilde 
liguster, inheemse vogelkers, meidoorn, 
kamperfoelie, hazelaar, Gelderse roos, 
kardinaalsmuts, sporkehout, wegedoorn, zwarte 
bes, hondsroos. Deze inheemse soorten zijn 
goed voor de biodiversiteit en het bodemleven. 
Ze dragen bessen, zaden, bloemen en noten. Zo 
biedt het toekomstige bos niet alleen insecten 
en vogels voeding en nestgelegenheid maar 
ook voldoende plek om te overwinteren en 
overleven. Schimmels en paddenstoelen kunnen 
zich ontwikkelen in een rijker bodemleven.

De nuttige vuilboom

Één soort willen we er nu even uitlichten: 
sporkehout of vuilboom is een redelijk 
onbekende boomsoort. Hij is niet opvallend fraai 
maar wel erg nuttig. Sporkehout bloeit maanden. 
Na de bloei vormen zich kleine besjes. Het 
boompje is de waardplant voor de citroenvlinder 
en ook het boomblauwtje. Lijsters, kramsvogels 
en fazanten zijn dol op de besjes. Dankzij de 
lange bloeiperiode is sporkehout ook waardevol 
voor wilde en honingbijen.

Vroeger werd sporkehout gebruikt om houtskool 
van te maken, als laxeermiddel, verfstof en als 
onderdeel van buskruit. Imkers gebruikten de 

vergroening van muiderberg

Bomenplan krijgt vorm

twijgen als basis voor de honingraten. Zo 
is over iedere ouderwetse inheemse soort 
een heel verhaal te vertellen over het nut 
voor de biodiversiteit en de mens!

Een natuurlijke verbinding van 
bomen en planten

We zijn heel blij dat we samen me 
de gemeente konden voorkomen dat 
Rijkswaterstaat 400 laanbomen van 
een zelfde soort naast de snelweg neer 
zou zetten. Nu komt er een natuurlijke 
verbinding van 2.800 bomen en struiken 
met in totaal achttien soorten. We zijn 
heel benieuwd hoe dit zich de komende 
jaren gaat ontwikkelen. Nog even door 
de palen heen proberen te kijken!

wat nog komt en de 
verlanglijst

Later dit jaar wordt een 
fauna passage onder de 
IJsselmeerweg aangelegd voor 
kleine zoogdieren, reptielen en 
amfibieën.
Ook komt er een wandelpad 
vanuit het Voorland via een 
oversteekplaats langs de eiken 
in het talud van de oprit naar 
de A6. Vanaf daar gaat het 
richting het pad langs het 
spoor zodat we een leuk rondje 
kunnen lopen. Verbetering van 
de picknick - en uitkijkplek aan 
de waterkant staat ook nog op 
onze verlanglijst.

foto Gerard J Boer
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De veerkrachtvan een dorp 
Muiderberg in het 
Rampjaar 1672/73

HISTORIE
door HUGO LANDHEER

Op 21 juni 2022 werd op het 
Vestingplein in Muiden 
herdacht dat precies 350 
jaar eerder vijf Franse 

verkenners te paard Muiden binnen 
reden. Zij maakten deel uit van een 
groot Frans leger dat onder bevel van 
koning Lodewijk XIV de Republiek 
der Verenigde Nederlanden was 
binnengevallen. Gelukkig slaagden 
de vijf cavaleristen er niet in de stad 
te bezetten. De poorten werden 
gesloten en de Waterlinie in werking 
gesteld. Opnieuw kwamen vijf ruiters 
de vesting binnen en bulderden de 
kanonnen. 

Een informatief schouwspel 
voorzien van kanonschoten, paarden 
en historische kostuums en een 
lezing in de Grote Kerk in Muiden 
markeerden het begin van de 
herdenking van het Rampjaar 1672/73 
in de Gooi – en Vechtstreek. Deze 
herdenking is een onderdeel van heel 
veel activiteiten op allerlei plaatsen in 
Nederland. Maar hoe verging het de 
bevolking van Muiderberg? 
 
De verwarring en paniek die 
zich in de zomer van 1672 
meester maakten van de 
bevolking was enorm. 
Bijna iedereen wilde zich overgeven 
aan de Fransen. Duizenden 
vluchtelingen stroomden naar 
het westen. De aandelenkoersen 
duikelden en allerlei evenementen 
werden afgelast.

De Waterlinie voorkwam dat de 
Franse troepen Amsterdam konden 
bezetten. Dus sloegen ze hun kamp op in het 
Gooi en terroriseerden de bevolking anderhalf 
jaar lang. Ook de inwoners van Muiderberg 
kregen het behoorlijk voor hun kiezen. De 
Fransen vestigden een hoofdkwartier in 
het dorp. Tenten werden opgezet voor de 
troepen. Om alle huizen werd een brede 
aarden wal van acht of tien voet aangelegd 
om ze te beschermen tegen kanonskogels. De 
Hakkelaarsbrug en een zaagmolen werden 
in brand gestoken, soldaten plunderden 
boerenhoeven en stalen vee. 

De bezetting duurde anderhalf jaar, 
van juni 1672 tot half september 1673. Toen 
slaagde een Nederlandse troepenmacht onder 
bevel van de latere stadhouder Willem III erin 
het Franse garnizoen uit Naarden te verdrijven. 
Open monumentendag op 10 september en 
vooral zaterdag 16 september zal Naarden in 
het teken staan van deze bevrijding. 

  
De Werkgroep Herdenking 
Rampjaar in het Gooi en de Noordelijke 
Vechtstreek organiseert dan verschillende 
activiteiten om duidelijk te maken wat er 
toen is gebeurd en waarom het de moeite 
loont hier aandacht aan te besteden. Op de 
website www.rampjaarherdenking.nl en op de 
site van magazines.gooisemeren.nl/naarden1673 
kunt u meer informatie vinden over de 
evenementen en het programma. 

Voor de inwoners van Muiderberg 
betekende de aftocht van het Franse 
leger niet meteen een verbetering. 
Het dorp was bijna geheel verwoest. 
Regelingen voor wederopbouw bestonden 
niet. Oorlog was een straf van God en de 
overheid sprong nauwelijks bij. Hooguit 
werd voor korte tijd geen belasting geheven. 
De inwoners waren dus geheel op zichzelf 
aangewezen. Toch vonden de Muiderbergers 
de veerkracht om hun dorp te herbouwen. 
Maar dat kostte waarschijnlijk, net zoals 
overal in het Gooi, heel veel moeite. 

rampjaar en muiderberg

Voorstelling van de wreedheden bedreven door de Franse troepen in Hollandse dorpen in het jaar 1672 - collectie Rijksmuseum
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COLUMN GERARD BOER

Bijnamen 

Amsterdammers introduceren 
al gauw een bijnaam voor 
een nieuw opvallend object 
in de stad. Noem BeHa-brug, 
Zandkasteel en Poenschoen 
en iedereen weet meteen het 
waarom van die naam en waar 
dat in de stad te vinden is. Bij 
IJburg, in de Bijlmer en aan de 
Zuidas. Ook Muiderbergers, 
toch vaak Amsterdammers van 
origine, gebruiken bijnamen, 
maar dan om een plek in het 
dorp te schetsen. Je hoort ze 
niet vaak en dus wellicht zijn ze 
niet door iedereen gekend. 
Dus …..

De doorgang tussen de SPAR 
en Vlaanderen is toch zeker het 
‘Saxofoonlaantje’: de directe 
gang van de parkeerplaats GA 
Heinzeplein naar Harry Bakker 
saxofoons in de Dorpstraat voor 
alle nationale orkestblazers 
die in onze saxofoonhoofdstad 
van Nederland hun instrument 
kopen of laten repareren. Voor 
de doorgang tussen SPAR 
en Het Lagerhuys is er geen 
bijnaam maar ‘Dorpssteeg‘ of 
‘SPARgat’ zou kunnen.
En dan onze ‘Ringweg Oost’, 
het deel van de IJsselmeerweg 
waar je met de auto buitenom 
Buitendijken 80 km/uur mag 
scheuren met een overgang 
naar 30 km/uur zodra je de 
bebouwing binnenrijdt. 
De Nienhuis Ruyskade heet 
bij mij de ‘Drempelroute’, 
want tjeempie wat een reeks 
irritante en onnodige hobbels 
in die straat! En we kennen de 
‘Keukenboulevard’ als deel 
van de Tesselschadelaan nabij 
de Vinkenplas waar je in het 
voorbijgaan ideeën op kunt 
doen voor je eigen keuken. 
Het villabuurtje nabij de 
Florisberg kennen we als de 
‘Hypotheekbuurt’. Die kreet 
hoor je tegenwoordig zelden, de 
meeste hypotheken zullen wel 
zijn afgelost.
Het terrein tegenover de Kerk 
aan Zee is de ‘Birmadriehoek’. 
Een beetje naar analogie van 
de Gouden driehoek tussen 
Birma, Thailand en Laos waar 
de Aziatische overheden geen 
controle over hebben en vooral 
onzichtbaar is wat er allemaal 
gebeurt.

Dus naast Bliekwijk, Vinkenplas, 
Dobbertjeskom, Dorpswei, 
het Voorland, de Kuil, het 
Platanenpleintje, De Steeg, de 
bunkerberg, het Bejaardenpad 
en het Zuiderzeeveld - die 
kennen we toch allemaal - heeft 
u nu meer (bij)namen om een 
plek in ons dorp te ‘schertsen’! 

Mist er nog wat? Meld het 
op facebook ‘Inwoners van 
Muiderberg’!

MILIEU
door SANDRA DEULING

 

De komst van de 
wijk Buitendijken 
betekende indertijd een 

verdubbeling van het aantal 
inwoners van Muiderberg. 
De plek waar de huizen zijn 
gekomen, was een terrein 
waar menig geboren en 
getogen Muiderberger goede 
herinneringen aan heeft. Er 
was vrij uitzicht vanaf de 
Paulus Potterlaan op het 
water. En ruimte voor spel en 

Nieuw zand op 
strand bij de Boeg

recreatie. Bij de aanleg van de 
wijk is gelukkig wel aandacht 
besteed aan het spelende kind, 
in de hofjes zijn verschillende 
speelgelegenheden aangelegd, 
er is een skatebaan en er is een 
grote speeltuin aan de Nienhuis 
Ruyskade op de hoek met de 
Maar. 

De Maar loopt verder langs het 
IJmeer, halverwege is de Boeg 
aangelegd, een uitzichtpunt met 
bankjes waar regelmatig mensen 
overdag en ’s avonds genieten 
van de plek. Onderaan de Boeg 
is een strandje voor de buurt. 

Een geliefd plekje in de zomer van vele 
buurtgenoten. De opa’s en oma’s in de 
buurt kwamen er vanaf het begin vaak 
met hun kinderen en zitten er inmiddels 
met hun kleinkinderen. Een plek als deze 
vraagt wel om onderhoud. Het riet groeit 
goed aan de kust waardoor het strand 
in de loop van de jaren steeds kleiner is 
geworden. Onlangs is weer zand op het 
strand gestort op verzoek van bewoners, 
maar helaas wordt naar de mening van 
de aanvragers te weinig gedaan om het 
riet in te tomen. De bewoners zijn daar 
nog over in gesprek met de gemeente. Bij 
het ter perse gaan van deze krant is nog 
niet duidelijk hoe dat verder gaat. Wordt 
vervolgd dus. 

en nu 
maar
hopen 
op een 
mooie 
zomer

door HARRY MOCK

De rondleidingen op de 
joodse begraafplaats 
aan de Googweg in 

Muiderberg zijn het zesde jaar 
ingegaan. Sinds de start in 
2018 zijn al meer dan duizend 
mensen rondgeleid. Ook 
dit jaar wordt op een grote 
belangstelling gerekend. Nieuw 
is dat aan het begin van elke 
rondleiding een in opdracht van 
de gidsen gemaakte film wordt 
vertoond. De rondleidingen zijn 

foto Henk Glotzbach

10
editie

Rondleidingen joodse 
begraafplaats

opgetrokken in de stijl van de 
Amsterdamse School. 

Op 24 mei drie ritten per 
golfkar voor minder-validen 
Voor mensen die moeilijk ter 
been zijn, kan een rondleiding 
bezwaarlijk zijn. Voor hen 
organiseren de gidsen Rob 
Bonn, Hugo Landheer en Harry 
Mock op woensdag 24 mei voor 
de tweede keer een rondleiding 
per golfkar. De ritten starten 
om 10.00 uur, 12.30 uur en 
15.00 uur (eigen bijdrage € 5). 

gratis en duren ongeveer twee uur. Meer informatie is te vinden 
op de website www.nihs.nl onder de tab ‘Joods leven’. Daar kan 
men zich ook opgeven voor een rondleiding. 

De begraafplaats is eigendom de Joodse Gemeente Amsterdam 
en is de grootste in gebruik zijnde joodse begraafplaats van 
Nederland. Sinds de oprichting in 1642 zijn hier meer dan 
45.000 joodse Amsterdammers begraven. De begraafplaats 
met zijn eeuwenoude zerken en karakteristieke ommuring 
is een rijksmonument. Daarnaast staan op het terrein twee 
rijksmonumenten: het hoofdgebouw en de aula, beide 

Aanmeldingen voor dit initiatief met opgave van het gewenste 
tijdstip uitsluitend bij het secretariaat: rondleidingjbm@gmail.com 
t.a.v. Marije Wiss. 

Na het verschijnen van deze Dorpspraat zijn er nog rondleidingen 
gepland op 19 mei, 4, 16 en 25 juni, 7, 16 en 28 juli, 6, 18 en 
27 augustus en 22 september. Op de zondag beginnen de 
rondleidingen om half elf, op de vrijdag om twee uur. 
Informatie over speciale groepsrondleidingen kan worden 
opgevraagd via het genoemde e-mailadres van het secretariaat of 
telefonisch 06 1494 2164. 
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Vanaf judolessen 
in Muiderberg
JUDO
door LEON IMANDT

Sinds september 2022 
geeft Johan van Heest 
op woensdagmiddag 

judolessen aan kinderen tussen 
de 4 en 10 jaar in de Rijver. 
‘Ouders van kinderen die in 
Amsterdam al bij ons op de 
judoschool zaten vroegen 
na hun verhuizing naar 
Muiderberg of we hier ook les 
konden gaan geven’ vertelt 
Johan, ‘en natuurlijk hebben we 
dat opgepakt’. 

Judoschool van Heest is al meer 
dan dertig jaar toonaangevend 
in Amsterdam en geeft 
momenteel les op negen 
locaties, van Bos-en-Lommer 
tot Muiden en Muiderberg. 

In Muiderberg zijn nu twee 
groepen van elk ongeveer 
twintig kinderen. 

Johan leidt de judoschool met 
zijn zoon Justin. Hij is 59 en 
geeft al meer dan veertig jaar 
les. Als wedstrijdjudoka was hij 
Nederlands kampioen en heeft 
hij op topniveau in binnen- 
en buitenland gejudood. ‘Nu 
geef ik het liefst les aan jonge 
kinderen, die nog niet voor 
een sport gekozen hebben’ 
zegt Johan, ‘Judo versterkt niet 
alleen het lichaam maar ook 
de geest. Kinderen worden er 
weerbaarder door en krijgen 
meer zelfvertrouwen. Een sport 
als judo is vooral goed voor 

judo geeft 
jonge kinderen 
weerbaarheid 
en 
zelfvertrouwen

foto Henk Glotzbach

sportpagina

Kenamju uit Haarlem te verslaan. Er wordt 
overigens ook les gegeven aan senioren, ook als 
recreatieve sport.

Voor de toekomst denkt Johan aan vergroting 
van het aantal locaties waar les gegeven wordt, 
het liefst richting het Gooi. Natuurlijk zou hij het 
aantal groepen in Muiderberg willen uitbreiden. 
Voor mensen die meer willen weten kijk op 
www.judoschool.nl of op de Facebookpagina 
Judoschool van Heest.

kinderen die niet zo stevig in hun schoenen 
staan’.
 
In de coronatijd hebben ze buiten les gegeven 
wat zeer werd gewaardeerd door ouders en 
kinderen. Voor oudere kinderen die graag 
een band willen halen of wedstrijden willen 
gaan judoën zijn er speciale groepen. De 
wedstrijdgroep staat onder leiding van Justin en 
heeft recent haar grootste succes geboekt door 
het kampioenschap van de Westfriese competitie 
te behalen door in de finale de bekende school 

VOLLEYBAL
door SABINE BANDA

De beweging, dat is onze belangrijkste motivatie. Daarnaast 
hechten we veel waarde aan de saamhorigheid, de 
gezelligheid en het praatje achteraf. Je moet het eigenlijk 

zien als een soort vriendenclub.

Aan het woord Jochem Niewöhner (63) en Fred Buitenweg 
(62) van volleybal-vereniging Keizer Otto. Ooit begonnen met 
volleybal als twintigers bij Zaalsportclub Muiderberg. Inmiddels 
zijn ze zo’n veertig jaar verder en nog steeds actief in het volleybal. 

Fred
 ‘Wij waren toen piepjong natuurlijk en iemand van vijftig was in 
onze ogen stokoud. Nu zitten wij inmiddels zelf aan de andere 
kant, maar ontbreekt het aan de jongere garde. De ‘jongeren’ 
met wie wij ooit begonnen, spelen nu ook nog steeds. Aan 
volleybalervaring dus geen gebrek!’ 

EEN STUKJE KAAS OF wORST ERBIJ
Iedere donderdagavond trainen de volleyballers van Keizer Otto 
in De Rijver in Muiderberg. 

Jochem
‘We beginnen met een warming-up. Dan partijen verdelen en 
spelen we een wedstrijdje. Bijvoorbeeld drie tegen drie.’ 

Volleyballen bij 
Keizer Otto in 
Muiderberg Fred

‘Zes spelers is echt het minimale om samen te 
kunnen spelen. Via de groepsapp laten we elkaar 
weten of je wel of niet bij de training aanwezig 
bent.’ 
Jochem 
‘Tijdens een wedstrijdje spelen we twee sets 
tot de 25. Daarna kijken we of we doorgaan of 
dat we een pauze nemen en iets drinken in de 
kantine. Even wat gezelligheid met een stukje 
kaas of worst erbij. Na deze pauze spelen we nog 
twee sets. Dan lekker douchen en voor diegenen 
die dat willen nog een drankje om de avond af 
te sluiten. De kantine beheren we zelf met mooie 
gereduceerde prijzen.’

VAN EEN KLEIN NAAR GROOT VELD
Fred
 ‘Als iedereen er is, zijn we ongeveer met z’n 
tienen.’ 
Jochem
‘Dan spelen we op een normaal groot veld. Drie 
tegen drie is op een klein veld. In een groot veld 
zijn we vaak meer gedreven om een bal te halen. 
In een klein veld loop je elkaar wat vaker in de 
weg.’ 
Fred
 ‘Dan moet je het meer hebben van plaatsen. 
Maar ach de afwisseling van een klein naar groot 
veld maakt het ook wel weer leuk.’

BEACHVOLLEYBAL
Met het strand om de hoek staat een potje 
beachvolleybal in de zomer ook met regelmaat 
op het programma. 

Fred
‘Als het mooi weer is gaan we naar het strand. 
Er staan vaste palen op het strand en bij de 
havenmeester lenen we een net. Ideaal!’ 
Jochem
‘Beachvolleybal is natuurlijk weer anders dan 
in de zaal. Je speelt op zand. Hierdoor is je 
afzetmogelijkheid wat minder en dat ben je niet 
gewend. Zeker als je hele tijd in de zaal hebt 
gespeeld. Heel leuk om deze vorm van volleybal 
ook te kunnen spelen.’

GEZELLIGHEIDSVERENIGING
Op de vraag naar wat voor leden de 
volleybalgroep op zoek is, antwoorden de twee 
dat het vooral een gezelligheidsvereniging is. 

Jochem
‘Het is geen competitie en dat is ook niet meer 
onze wens. Natuurlijk is het mooi meegenomen 
als je balgevoel hebt en al wat kan volleyballen, 
maar we kunnen het je ook zeker leren!’ 
Fred
‘Jong, oud, vrouw of man. Het maakt niet uit. 
We zijn vooral op zoek naar leden die leuk 
sportief mee willen doen.’ Volleybal spelen ze in 
principe het hele jaar. 
Jochem 
‘Ook in de schoolvakanties proberen we door te 
spelen. Dat is natuurlijk wel afhankelijk of leden 
op vakantie zijn of niet.’

KOM EEN KEER SFEERPROEVEN!
Het wekelijks avondje volleybal is uitermate 
geschikt voor mensen met goede zin, die lekker 
willen bewegen, houden van gezelligheid en 
interesse in anderen. Heb jij hier wel oren naar? 
Dan ben je van harte welkom voor een training 
sfeerproeven!

VOLLEYBAL BIJ KEIZER OTTO
Iedere donderdag vanaf 20.00 uur in de De 
Rijver in Muiderberg.
Meer informatie op www.keizerotto.nl of bij Fred 
Buitenweg 06-23603979.

Piepjong 
waren 
we toen we 
begonnen, 
dus aan
balervaring 
geen gebrek
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advertentie muiderbergse vrijwilligersprijs

Vrijwilligersprijs 2022 
voor Sandra Deuling
door HUGO LANDHEER

Op donderdag 5 januari kreeg 
Sandra Deuling uit handen 
van de wijkwethouder Hugo 

Bellaart de vrijwilligersprijs voor de 
kern Muiderberg. De prijs bestaat 
uit een oorkonde en een giclée, een 
hoogwaardige reproductie van het 
originele schilderij op doek van de 
Muiderbergse Echomuur. Heleen van 
Lynden maakte het schilderij in 2016 
dat sinds die tijd in het gemeentehuis 
hangt. 

Sandra kreeg de prijs voor haar inzet 
bij tal van organisaties. Ze is mede-
oprichter van stichting Samen Doen die 
in Muiderberg het project Samen Eten 
organiseert. Twee keer in de maand 
komen tussen de 25 en 30 mensen 
naar de Rijver. Daar eten ze met de 
vrijwilligers die de maaltijd koken en 
alles verzorgen. Sandra: ‘We doen dit 
met bijna twintig vrijwilligers. Is erg 
leuk om te doen’. 
Daarnaast is ze mede-oprichter van het 
Valentijnsconcert voor Vrijwilligers in 
Muiden, een gratis concert voor alle 
vrijwilligers in Muiden en Muiderberg. 
Inmiddels hebben G.A. Heinze en het 
koor Noot voor Noot de organisatie 
overgenomen.
Verder zat ze een aantal jaren in het 
bestuur van de Oranje Nassauschool 
en is ze zo’n twaalf jaar actief geweest 
in de lokale politiek als raadslid, 

IN HET 
RESTAURANT

A LA CARTE

AAN DE BAR

APPETIZERS

Check ons nieuwe menu
www.brasserielagerhuys.nl

Gastvrij genieten 
van eerlijk eten 

Nu ook Brunch! 
(op za en zo)

advertentie

fractievoorzitter, lijsttrekker en mede-oprichter 
van lokale partij OMM.

‘Vrijwilligerswerk is heel belangrijk voor 
iedere gemeenschap’, zei Bellaart. ‘Dankzij 
de belangeloze inzet van mensen als Sandra 
worden allerlei projecten gerealiseerd die 
anders niet mogelijk waren’. Haar motto is 
‘samen doen’. Het plezier dat ze beleeft in de 
samenwerking met anderen is het kenmerk 

van de meeste vrijwilligers. 
Zij vinden het leuk, ze hebben 
er lol in met andere mensen 
iets op te zetten en vorm te 
geven. Daarom werd ze op een 
donkere avond in januari in het 
zonnetje gezet. 

foto Henk Glotzbach
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R.K. PAROCHIE 
VAN LEVEND wATER

Sinds 2012 heeft de RK Parochie van 
Levend Water geen kerkplek meer in 
Muiderberg. Als herinnering is op de 

Brink de wegkapel ‘Maria Koningin van 
de Vrede’ gerealiseerd.

De kerk is er nog wel voor u.
U bent welkom in de vieringen op 

zondagen om 10:00 uur in de 
H. Nicolaaskerk te Muiden

In Weesp zijn de vieringen elke zondag 
om 11:00 uur, elke dinsdagochtend 

om 10:00 uur en
elke 1e vrijdag van de maand eveneens 
om 10:00 uur in de H.H. Laurentius 

en de Maria Magdelena kerk

Voor overige info 
www.parochievanlevendwater.nl

Kunt u onze hulp gebruiken, of zou 
u graag eens in gesprek gaan? 
Neem dan contact op met ons 

parochiesecretariaat dat geopend is op 
dinsdag, woensdag en vrijdag van 

10 tot 12 uur.

Mr. P.J. Troelstralaan 19
1381 CR Weesp

Telefoon: 0294 - 412530

Email: info@parochievanlevendwater.nl
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INTERVIEw
door MIRANDA MELGER

Brasserie ‘t Lagerhuys heeft sinds 
enkele maanden haar deuren 
weer geopend. Eerlijk eten met 

goede smaak, uit het hart en met liefde 
gekookt. Bas Balledux heeft met veel 
succes het prachtige restaurant in de 
Dorpsstraat nieuw leven ingeblazen. 

Kun je ons vertellen hoe je bent 
begonnen in de horeca?

‘Ik ben opgegroeid in een gezin waar 
lekker eten centraal stond. Mijn ouders 
hielden allebei van koken en we gingen 
vaak naar Frankrijk op vakantie om 
nieuwe restaurants te ontdekken. Ik 
was dertien en werkte in de afwas in 
een traditioneel restaurant in Wassenaar 
met koperen pannen en chefs met hoge 
hoeden. Dat vond ik zo’n mooie wereld. 
Vanaf toen is horeca de leidraad in mijn 
leven geworden.

Ik heb onder andere in een Disney hotel 
in Parijs als inkoper en logistiek manager 
gewerkt. Ook heb ik samen met een 
partner drie jaar een grote horecazaak 
gehad in Amsterdam. Daarna ben ik 
het bedrijfsleven ingegaan en daarnaast 
catering geleverd, kookworkshops en 
presentaties gegeven.

Ik startte net voor Corona een 
vegetarische cateringdienst, Vegalicious 
By Bas. Inmiddels worden wekelijks Een nieuwe chef 

in ‘t Lagerhuys

weer open!

brasserie niveau, maar we serveren 
niet de standaard gerechten. Zeg maar 
brasserie plus. Het menu is Frans 
georiënteerd, maar heeft invloeden uit 
de hele wereld. We hebben elke week 
een special: vegetarisch, vis of vlees. 
Recent hebben we Okonomiyaki, 
Japans streetfood, en Marokkaanse 
lamsschenkel gehad. We zien een 
trend dat jonge Muiderbergers meer 
vegetarisch eten en onze alcoholvrije 
cocktails en wijnen drinken.

Kun je meer vertellen over je 
team?

‘Samen met mijn partner Jet 
Nederveen run ik Brasserie ‘t 
Lagerhuys. Jet is oorspronkelijk 
marketeer en heeft veel gewerkt met 
start-ups. Ze begon hier achter de 
schermen met het zakelijke aspect en 
de marketing, maar ging uiteindelijk 
fulltime werken in het restaurant. 
Zonder Jet had ik dit restaurant nooit 
kunnen starten. We hebben ook 

Culinair op 
brasserieniveau, 
zeg maar 
brasserie plus

Precies 1 minuut 
nagedacht op de vraag 
hier een restaurant 
te beginnen

maaltijden bezorgd in Muiden, 
Muiderberg, Weesp en ‘t Gooi. Het is ook 
een uitdaging om vegetarisch eten op zo’n 
manier te bereiden dat zelfs carnivoren 
het willen proberen, haha.’
 
Hoe is het idee gekomen om 
‘t Lagerhuys nieuw leven in te 
blazen?

‘De eigenaar vroeg of ik niet iets zou 
willen doen met dit pand. Ik heb precies 
één minuut nagedacht en ben er meteen 
voor gegaan.’

welk publiek wil je aantrekken?

‘Voor elke beurs hebben we iets op de 
kaart. Op culinair gebied zitten we op 

een enthousiast team van jonge 
mensen die goed passen bij wat we 
willen uitstralen: een goede sfeer 
en laagdrempelig.’

wat zijn je plannen voor 
de toekomst?

‘Ik wil samenwerken met gastkoks, 
chefs van andere restaurants 
en op zondagavond willen we 
leuke muziek spelen. Het terras 
moet heel gezellig worden in 
de zomer met heerlijke crêpes, 
grote paellapannen of een mega 
barbecue. De bovenruimte is 
geschikt voor bruiloften, partijen, 
zakenlunches en vergaderingen. 
We willen ook inzetten op de 
Zuiderzee-route voor fietsers. Er 
zijn enkele B&B’s in Muiderberg 
geïnteresseerd in samenwerking. 
Als hun gasten bij ons komen eten, 
krijgen ze het eerste drankje gratis.’

brasserielagerhuys.nl

foto Brasserie ‘t Lagerhuys

foto Brasserie ‘t Lagerhuys
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Gana Installatiebureau

Zonnepanelen

Landelijk erkend installateur

Warmtepompen

Airconditioning
Centrale verwarming

Gas- en waterleidingen
Sanitaire installaties

 

M.E. de Haan, Frans van Mierislaan 9, 1399 GD Muiderberg
telefoon 06 2210 7070, e-mail medehaan1974@gmail.com

www.ganainstallatie.nl

Duurzaam en 
gasloos

uw woning 
verwarmen

energieschutting,
stille warmte uit de lucht en de zon!

PVT: zonnepanelen met 
thermodules, ook mogelijk onder 
bestaande zonnepanelen

optisolar.nl   -   tel +31 332 091 010   -   info@optisolar.nl
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mogelijke zorgvuldigheid in 
acht genomen. 
De uitgever draagt geen 
verantwoordelijkheid voor 
eventuele onjuistheden en kan 
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dorpsraadmuiderberg.nl

door JOHN HAUG (secretaris)

Mededelingen Bestuur 
Dorpsraad

AED’s
Er zijn inmiddels ruim 
voldoende AED’s in 
Muiderberg geplaatst. Het 
blijft echter van belang 
dat voldoende inwoners 
effectief met dit apparaat 
kunnen omgaan. Het 
Rode Kruis geeft hiervoor 
periodiek trainingen. Die 
vinden meestal plaats in 
Bussum maar af en toe 
ook in Muiderberg. Let op! 
Het Rode Kruis biedt twee 
verschillende cursussen aan. 
•	Reanimatie bij 

volwassenen: bedoeld 
voor inwoners zonder 
ervaring, cursusduur vier 
uur, kosten € 65. Na afloop 
ontvangt u een Europees 
erkend certificaat dat twee 
jaar geldig is.

•	Herhalingscursus: bedoeld 
voor inwoners die al 
eerder een cursus volgden, 
cursusduur twee uur, 
kosten € 45. Na afloop 
ontvangt u een Europees 
erkend certificaat dat twee 
jaar geldig is.

Het bestuur heeft nog steeds 
een budget beschikbaar 
om drie cursussen te 
financieren. Ook is het vaak 
mogelijk deze kosten bij uw 
ziektekostenverzekeraar te 
declareren, informeer daar 
eerst naar.

BIJEENKOMSTEN EN 
VERGADERINGEN
Op donderdag 5 januari werd 
door de Vereniging zoals 
gebruikelijk, de jaarlijkse 
nieuwjaarsreceptie in de 
Rijver gehouden. Onze 
nieuwe wijkwethouder, Hugo 
Bellaart was daar aanwezig 
om in het bijzijn van een 
flink aantal inwoners in een 

gezellige sfeer traditioneel 
de vrijwilligersprijs De 
Muiderbergse Echo uit te 
reiken. Voor meer informatie 
zie dorpsraadmuiderberg.nl/
nieuwjaarsreceptie-2023.

Op donderdag 2 
februari organiseerde 
de Omgevingsdienst 
Noordzeekanaalgebied een 
informatieavond. Tijdens deze 
avond werd uitleg gegeven 
over de huidige stand van 
zaken en over de procedure 
voor de vernieuwing van de 
milieuvergunning van het 
groenrecyclingbedrijf Den 
Ouden. Een beknopt verslag 
hiervan vindt u terug op de 
website van de Vereniging 
dorpsraadmuiderberg.nl/
algemeen/beknopt-verslag-over-
de-informatiebijeenkomst-van-
de-omgevingsdienst-van-de-
vereniging-dorpsraad-muiderberg.

Op 1 maart kon officieel 
de spade de grond in voor 
de plaatsing van de eerste 
bomen van het bomenplan 
om de entree aan de 
IJsselmeerwegzijde van 
Muiderberg te verfraaien/
vergroenen. Dit gebeurde 
in het bijzijn van wethouder 
Barbara Boudewijnse, enige 
ambtenaren van de gemeente, 
de secretaris van de Dorpsraad 
en de leden van de werkgroep 
bomenplan die jarenlang 
bezig waren om dit project 
tot een succesvol einde te 
brengen. Voor meer informatie 
zie dorpsraadmuiderberg.nl/
algemeen/het-bomenplan-krijgt-
een-officiele-start/?grid-list-
toggle=grid&month=mar&yr
=2023
 
Op donderdag 3 maart werd 
zowel de jaarlijkse Algemene 
Ledenvergadering als een 
Openbare Bestuursvergadering 

gehouden. Tijdens de 
Algemene Ledenvergadering 
kon het bestuur met 
toestemming van de 
aanwezige leden twee 
nieuwe bestuursleden 
officieel verwelkomen. 
Bert Hensbergen trad toe 
als bestuurslid van de 
Vereniging. Verder trad Leo 
Dooper toe tot het dagelijks 
bestuur als penningmeester. 
Daarmee bestaat het huidige 
bestuur uit vijf personen. 

Op maandag 17 april 
organiseerde de gemeente 
Gooise Meren een 
bijeenkomst ten behoeve 
van een nieuwe woonvisie. 
Gezien de sterk veranderde 
woonactualiteit van de 
afgelopen jaren heeft het 
gemeentebestuur besloten 
nu al te starten met de 
herziening van de Woonvisie 
2017-2025.
Onderwerpen die tijdens 
de inloopavond ter sprake 
kwamen:
•	Welke woningen moeten 

de komende jaren 
gebouwd worden en voor 
wie?

•	Hoe zorgen we dat er 
voldoende betaalbare 
woningen zijn?

•	Wat is nodig om woningen 
energiezuinig te maken?

•	Wat hebt u nodig om 
prettig te wonen en hoe 
kunt u in een geschikte 
woning blijven wonen als 
u ouder wordt?

 De Woonvisie 2017–
2025 is te vinden op de 
website van de gemeente 
via bestuur.gooisemeren.
nl/fileadmin/Beleidsnota_s/
Wonen/Woonvisie_Gooise_
Meren_2017-2025.pdf .

Tergooi Blaricum verhuist naar Hilversum. 
Vanaf zaterdag 20 mei 2023 bent u 
welkom in het nieuwe ziekenhuis van 

Tergooi MC in Hilversum, aan de Laan van 
Tergooi 2. Het nieuwe ziekenhuis ligt direct 
naast het huidige gebouw. Hiermee is de 
kwaliteit, veiligheid en continuïteit van de 
ziekenhuiszorg in de regio Gooi en Vechtstreek 
geborgd. De verhuizing naar het nieuwe 
ziekenhuis en de ingebruikname vindt plaats 
in het hemelvaartweekend en wordt verspreid 
over een aantal dagen. 

De belangrijkste verandering is dat alle 24/7 
spoedeisende ziekenhuishulp en huisartsen 
spoedzorg (HAP) vanaf zaterdag 20 mei 2023 
niet langer in Blaricum plaatsvindt maar alléén 
in Hilversum. Maandag 22 mei zijn poliklinische 
patiënten welkom in het nieuwe ziekenhuis.

Evenementen-agenda
door JOHAN SMIT 

De evenementen worden onder 
voorbehoud vermeld. 
Meer informatie over de evenementen 
vindt u op de website van de 
betreffende organisatie.

29 mei 2023 | 11:30 uur
2e Pinksterdag
Willem Kaarsgaren Jeu de 
Boule toernooi 

4 juni 2023 | 15:00 uur 
Concert aan zee
Cellist Gregor Horsch, 
violisten Liviu Prunaru, 
Valentina Svyatloskaya en 
altviolst Vilum Kijonka

8 juli 2023
Muiderbergse feesten
Kinder Zomerfeest 

9 september 2023
Swing op de Brink

10 september 2023 |12:00 uur 
Klassiek op de Brink 
Het Nieuw Amsterdams 
Klarinet Kwartet opent het 
concertseizoen van Concert 
aan Zee 

16 september 2023
Afronding rampjaar in 
Naarden 
(zie artikel op pagina 9)

8 oktober 2023 | 15:00 uur 
Concert aan Zee
Pianotrio 258 met een ode aan 
Sergei Rachmaninov

18 november 2023
Intocht Sinterklaas

18 november 2023 | 20:00 uur 
19 november 2023 | 15:00 uur 
Consert aan Zee
Carte Blanche voor Carl van 
Reenen met Mozart’s opera 
‘Cosí fan tutte’ in zakformaat 
met Karin Strobos, Charlotte 
Houberg, Martijn Cornet, 
Erik Slik en verteller Luc 
Runderkamp

Websites

Jeu de Boule 
janwillem.verbeek@gmail.com
Concert aan Zee 
concertaanzee.com 
Muiderbergse feesten 
stichtingmuiderbergsefeesten.nl 
Swing op de Brink 
swingopdebrink.nl
Rampjaar in Naarden 
magazines.gooisemeren.nl/
naarden1673 

Aanmelding voor deze 
evenementenlijst voor de periode 
november 2023 - mei 2024 kunt u 
inzenden naar
redactie@dorpsraadmuiderberg.nl.

Parkeren
Verdeeld over zes lagen krijgt de parkeergarage 
capaciteit voor zo’n 1.000 plaatsen. Bij de 
spoedeisende hulp en de Huisartsen Spoedpost, 
die aan de andere kant van het ziekenhuisgebouw 
liggen, komen aanvullende parkeerplaatsen. 
Daarnaast komt er bij de hoofdingang een Kiss & 
Ride, een klein parkeerterrein om even iemand af 
te zetten.

Bereikbaarheid
De hoofdingang van het ziekenhuis komt op 
een andere plek en daarmee verandert ook de 
aanrijroute. Vanaf medio mei kom je via de 

Soestdijkerstraatweg het terrein 
op en dan is de parkeergarage 
de meeste logische plek om te 
parkeren. 

Openbaar vervoer vanuit 
Muiderberg
Met Transdev buslijn 110 naar 
P&R Muiden. Daar overstappen 
op Transdev buslijn 320.

Tergooi MC Locatie weesp
Met de locatie in Weesp 
voorziet Tergooi MC in 
een groeiende behoefte van 
patiënten om daar waar het 
kan, de zorg zo dicht mogelijk 
bij huis te hebben.
Alle informatie vindt u op 
tergooi.nl/contact/locatie-weesp.
 

TerGooi en OV
door JOHAN SMIT
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